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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
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Sammanträde torsdagen den 17 december 2020 klockan 18:30 – 20:05 Enskede-
Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 8A, Johanneshov 

  
 Ledamöter 
Gustav Johansson (M) ordförande 
Veronica Palm (S) vice ordförande 
Henrik Virro (M) §§ 1-11 
Erika Wing (M) §§ 1-16 
Jonas Nilsson (M) §§ 1-16 
Urban Rybrink (L) 
Ola Gabrielson (MP) 
Christina Peterson (C) §§ 1-6, §§ 8-23 
Bo Hansson (S) §§ 1-16 
Gisela Norrman (S) §§ 1-16 
Hassan Jama (V) §§ 1-10 
Lena Rydblom (V) §§ 1-16 
Tobias Karlsson (SD) 

 

 

Ersättare 
Kristina Katajikko (M) §§ 1-16  
Camilla Hane (M) §§ 1-16 
Björn Wredberg (M) 
Aura Baila (M) §§ 1-16 
Ulrika Strömberg (L) §§ 1-16 
Nickie Excellie (MP) §§ 1-16 
Elisabet Abelson (C) §§ 1-16 
Mikael Hörnkvist (S) §§ 1-16 
Halahen Zaidane (S) §§ 1-16 
Simon Pittuco (V) 
Margareta Olofsson (V) §§ 1-16 
Inge Pihlström (SD) §§ 1-16 
Lisa Palm (Fi) 

Tjänstgörande ersättare 
Inge Pihlström (SD) tjänstgör för Tobias Karlsson (SD) 
Kristiina Katajikko (M) tjänstgör för Christina Peterson (C) § 7 
Kristiina Katajikko (M) tjänstgör för Henrik Virro (M) §§ 12-16 
Margareta Olofsson (V) tjänstgör för Hassan Jama (V) §§ 11-16 
Lisa Palm (Fi) tjänstgör för Hassan Jama (V) §§ 17-23 
 

Tjänstepersoner 
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp, avdelningscheferna Anette Appelberg §§ 1-16, 
Veronica Starck §§ 1-16, Jeanette Holmqvist, Leif Kananen §§ 1-16 och Karin Åberg 
§§ 1-16, Kersti Tagesson §§ 1-16, stabschef Anna Larsson §§ 1-16, utredare Linnea 
Kleiner §§ 1-16, nämndsekreterare Magnus Hillborg 
 
Personalföreträdare 
Pernilla Pettersson (LF) §§ 1-16 

Justering 2020-12-22 
 
Sekreterare 
 
 
Magnus Hillborg  

Ordförande Justerare 

Gustav Johansson (M) Veronica Palm (S) 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utsåg vice ordförande Veronica Palm (S) 
att tillsammans med ordföranden Gustav Johansson (M) justera dagens protokoll. 
Justering sker fredagen den 22 december 2020 
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§ 2 
Fastställande av dagordning 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fastställde den utsända dagordningen.   
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§ 3 
Utegym i Vårflodsparken 
Svar på medborgarförslag   
 
Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har fått ett förslag från en person 
som bor i stadsdelen Enskedefältet. Personen vill att det byggs ett utegym i 
Vårflodsparken. Det finns redan ett utegym där men personen tycker inte att det 
utegymmet är bra. Därför vill personen ha ett nytt utegym i trä.  
 
Förvaltningen tycker att det är bra med utegym men tycker inte att ett nytt 
utegym ska byggas där det redan finns ett. Förvaltningen tycker istället att det 
kan byggas ett nytt utegym i Lindeparken och ska ta reda på om det finns pengar 
till det nästa år. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
17 november 2020. 
Dnr EÅV 2020/475. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4 
Inventering av kolonilotter och stadsodlingar 
 

Svar på skrivelse från (M), (L), (MP) och (C)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har gett förvaltningen ett uppdrag. 
Uppdraget är att undersöka om det går att göra koloniträdgårdar större. En 
koloniträdgård är en stor yta där det finns kolonilotter som människor får hyra. 
På kolonilotten kan man odla vad man vill, till exempel blommor, frukt och 
grönsaker. Uppdrag är också att undersöka om det går att skapa fler platser för 
stadsodling. Stadsodling innebär att en eller flera personer får odla i en park eller 
på en gräsmatta i en pallkrage. 
 
Stadsdelsförvaltningen har i detta tjänsteutlåtande skrivit upp alla 
koloniträdgårdar som finns i Enskede-Årsta-Vantör. Vissa av dessa går troligtvis 
att bygga ut på olika sätt. Förvaltningen har också skrivit upp platser där det går 
att ha stadsodling. Förvaltningen tar med uppdraget att undersöka möjligheterna 
vidare i verksamhetsplanen för 2021. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
17 november 2020. 
Dnr EÅV 2020/466.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Veronica Palm m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande 
 
Förvaltningen har, i sitt svar på majoritetens skrivelse om inventering av 
kolonilotter och stadsodlingar, redovisat befintliga kolonilotts- och 
stadsodlingsområden i Enskede-Årsta-Vantör.  
 
Koloniområden 
Det är lätt att förstå att de koloniområden som ligger inom naturreservat inte 
bör inkräkta på själva reservaten – och således inte bör utökas. Detta gäller i 
Dianelund, Skanskvarn, Årstaliden och Snösätra norra. Det är fullt begripligt 
att man undviker att minska skyddade reservat. Positivt är också att 
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förvaltningen ser möjligheter där man kan tänka sig expandera mark för en 
växande befolknings behov av rekreation och odlingsglädje (t.ex. bilparkering, 
outnyttjad byggrätt), alternativt återaktivera tidigare avvecklade lotter. 
 
Stadsodlingar 
I Vantör redovisas 2 större stadsodlingar; Högdalens stadsodling och 
Stövargatans stadsodling i Rågsved. Vid promenader i Vantör kan man 
upptäcka 6 mindre stadsodlingar i anslutning till bostadskvarter med ett mindre 
antal pallkragar. I samband med kommande förtätning av Hagsätra med omnejd 
så saknar vi förslag därvid på kolonilotter alternativt stadsodlingsmark. Vi vill 
se att man redan i stadsplaneringen tar hänsyn till den växande befolkningens 
behov av odlingsglädje och hälsofrämjande miljömedvetande. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 
Vänsterpartiets gemensamma särskilda uttalande. 
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§ 5 
Månadsrapport november 2020     
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner föreliggande rapport. 
 
Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras en budget i balans efter 
resultatöverföringar. Före resultatöverföringar prognostiseras ett överskott 28,6 
mnkr. Osäkerhetsfaktorn är stor utifrån rådande läge med pandemin, främst 
inom äldreomsorgen, samt kring tilldelning av statsbidrag. Förvaltningen följer 
nogsamt den ekonomiska utvecklingen inom varje verksamhetsområde och 
redovisar följdverkningar på ekonomin av pandemin. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
10 december 2020. 
Dnr EÅV 2020/109. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6 
Rapportering till IVO av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS för 
kvartal 3 år 2020 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger förvaltningens redovisning av 
rapporteringen till IVO av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS för kvartal 3 
år 2020 till handlingarna. 
 
Ärendet 
Kommunen beslutar bland annat om vilket stöd invånarna ska få från 
socialtjänsten. 
 
Om en person till exempel ska få hemtjänst eller flytta till en gruppbostad ska 
personen få det inom tre månader.  
 
Annars måste kommunen informera Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
och förklara varför. 
 
I juli, augusti och september fick 47 personer i Enskede-Årsta-Vantör inte den 
hjälp de skulle ha fått inom tre månader.  
 
Det berodde oftast på att personen tackat nej till ett erbjudande. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
12 november 2020. 
Dnr EÅV 2020/255. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7 
Föreningsbidrag för verksamhetsår 2021 
 
Jäv 
Christina Peterson (C) anmäler jäv och deltar inte i genomgång och beslut i 
ärendet. 

 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beviljar helt eller delvis bidrag till 

följande föreningar:  
 

Bandhagens scoutkår beviljas bidrag helt om 42 800 kr.  
 
Brottsofferjouren Södra Stockholm beviljas bidrag delvis med 10 000 kr av 
det sökta bidraget på 53 296 kr.  
 
Enskededalen.org beviljas bidrag delvis med 60 000 kr av det sökta 
bidraget på 87 000 kr.  
 
Drömstort beviljas bidrag delvis med 100 000 kr av det sökta bidraget på 
150 000 kr.  
 
Föreningen Inkluderande Enskede beviljas bidrag helt med  
15 000 kr av det sökta bidraget på 15 000 kr.  
 
Föreningen Therese Lisungi beviljas bidrag delvis med 20 000 kr av det 
sökta bidraget på 96 000 kr.  
 
Föreningen Stacken beviljas bidrag delvis med 24 000 kr av det sökta 
bidraget på 98 000 kr.  
 
Föreningen Årstafältet koloniområde beviljas bidrag delvis med 5 000 kr 
av det sökta bidraget på 30 000 kr. 
 
Musketörerna i Rågsved beviljas bidrag delvis med 40 000 kr av det sökta 
bidraget på 50 000 kr.  
 
PRO Enskede beviljas bidrag helt med 17 000 kr av det sökta bidraget på 
17 000 kr.  
 
PRO Högdalen-Bandhagen-Örby beviljas bidrag delvis med  
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15 000 kr av det sökta bidraget på 20 000kr.   
PRO Solberga-Brännkyrka beviljas bidrag delvis med 7 000 kr av det sökta 
bidraget på 20 000 kr.  
 
PRO Stureby beviljas bidrag delvis med 8 000 kr av det sökta bidraget på 
10 000 kr.  
 
PRO Årsta beviljas delvis med 80 000 kr av det sökta bidraget på 209 000 kr  
 
Projekt Rågsved beviljas bidrag delvis med 50 000 kr av det sökta bidraget 
på 100 000 kr.  
 
RSMH Söder om söder beviljas bidrag helt med 27 000 kr av det sökta 
bidraget på 27 000 kr.  
 
Rågsveds IF beviljas bidrag delvis med 120 000 kr av det sökta bidraget på 
149 000 kr.  
 
SPF Seniorerna Enskededalen beviljas bidrag delvis med 8 000 kr av det 
sökta bidraget på 15 000 kr.  
 
SPF Seniorerna Enskede-Årsta beviljas bidrag helt med 12 000 kr av det 
sökta bidraget på 12 000 kr. 
 
SPF Seniorerna Stureby beviljas bidrag delvis med 8 000 kr av det sökta 
bidraget på 15 000 kr.  
 
SPF Seniorerna Vantör beviljas bidrag delvis med 20 000 kr av det sökta 
bidraget på 35 000 kr.  
 
Stockholm Sydost rödakorskrets beviljas bidrag delvis med  
20 000 kr av det sökta bidraget på 35 000 kr. 
 
Trädskolans seniorklubb beviljas bidrag delvis med 2 000 kr av det sökta 
bidraget på 3 000 kr.  
 
Ung Fritid Idrott och Kultur beviljas bidrag delvis med 70 000 kr av det 
sökta bidraget på 110 000 kr.  
 
Ung Motiverad och Ambitiös beviljas bidrag delvis med 15 000 kr av det 
sökta bidraget på 37 060 kr.  
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Äldrekontakt beviljas bidrag delvis med 20 000 kr av det sökta bidraget på 
26 800 kr. 

 
 
2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd avslår bidrag till följande 

föreningar:  
 
Teal school  
Årsta scenfolk 
 

Ärendet 
Inom ansökningsperioden har 29 föreningar ansökt om föreningsbidrag till en 
sammanlagd summa på 2 174 456 kr.  
 
Förvaltningen föreslår att  

• 4 ansökningar beviljas i sin helhet 
• 23 beviljas delvis 
• 2 avslås.  

 
Sammantaget föreslås 825 800 kr fördelas bland de 27 godkända ansökningarna. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
10 december 2020. 
Dnr EÅV 2020/255. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Veronica Palm m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett gemensamt 
särskilt uttalande: 
 
Det vore oseriöst och i praktiken omöjligt för oss att i detalj gå in och göra en 
annan bedömning av fördelade medel än vad förvaltningens beredning kommit 
fram till. Oppositionen har inga egna beredningsresurser, så därför avstår vi 
från att lägga ett annat förslag till beslut. Det betyder inte att vi anser att detta 
är ett rimligt stöd till stadsdelens mångfasetterade, dynamiska och engagerade 
föreningsliv. Tvärtom. Att det har sökts mer än dubbelt så mycket pengar som 
stadsdelen kan dela ut är ett tydligt tecken på att det behövs mer resurser att 
fördela till föreningslivet. Vi vill påminna om den skrivelse vi tidigare lagt om 
behovet av extra stöd till föreningslivet. 
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Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 
Vänsterpartiets gemensamma särskilda uttalande. 
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§ 8 
Revidering av riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens 
äldreomsorg 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2020/1362 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen om Revidering av 
riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens äldreomsorg. 
 
Ärendet 
Äldreförvaltningen har tagit fram ett förslag till nya riktlinjer för handläggning 
inom äldreomsorgen. Kommunstyrelsen har gett stadsdelsnämnden möjlighet att 
lämna synpunkter på förslaget. 
 
Riktlinjerna ska vara ett stöd för biståndshandläggare inom äldreomsorgen. 
 
Det nya förslaget är tydligt och bra. Riktlinjerna kommer att bli enkla för 
biståndshandläggaren att följa.  
 
Det är också bra att riktlinjerna tar upp nya områden. Ett exempel är att 
biståndshandläggarna ska arbeta förebyggande. 
 
Förvaltningen tycker att förslaget är bra och har inga förslag på förändringar. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
16 november 2020. 
Dnr EÅV 2020/536. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Veronica Palm m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett gemensamt 
särskilt uttalande: 
 
Rätt till ett gott liv måste omfatta alla äldre oavsett boende. Möjlighet till social 
och kulturell delaktighet skall gälla för de som bor hemma, med eller utan, 
hemtjänst, likväl som de som bor i särskilda boenden.   
Den äldres möjlighet att påverka innehållet i olika åtgärder är för oss den 
centrala valfriheten. Alla utförare måste vara lyhörda för individuella behov. 
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Den enskilde ska ha rätt att bestämma över formen av hjälpen och vara med och 
påverka när särskilt vård och omsorgsboende behövs.  Omsorgsbehovet får inte 
vara styrt av gamla regler. De flesta äldre vill bo hemma och få hjälp där, men 
en del önskar särskilt vård- och omsorgsboende av oro eller ensamhetskänsla 
och bör få i större utsträckning få detta.  Ickevalsalternativet bör alltid vara 
egen regi. Valfrihet är inte att välja och byta mellan en lång räcka utförare i 
stadens s.k. valfrihetssystem. 
Den enskildes individuella behov och önskemål om utevistelse och sociala 
aktiviteter samt den enskildes behov av att bryta isoleringen i hemmet ska vara 
huvudtanken vid bedömning av utevistelse. Utevistelse är en förebyggande och 
hälsofrämjande insats som kan höja livskvaliteten för den enskilde och på sikt 
motverka ökat vårdbehov.  
Tryggt mottagande är viktigt. Tryggt mottagande innebär att ett team av 
undersköterskor utför hemtjänsten samt ger den enskilde extra stöd under en 
kortare tid efter exempelvis hemgång från sjukhusvistelse eller korttidsvård. 
Tryggt mottagande i hemmet bör kunna beviljas även de som endast behöver 
insatser under kort tid.   
När det gäller fixartjänst och så kallat ”fria timmar” i hemtjänsten så anser vi 
att de bör utvidgas för att förebygga behovet av biståndsbedömda insatser.  Det 
är betydligt mer effektivt sätt att använda skattepengar till tjänster i hemmet, än 
att slösa ut RUT-bidrag som bara går till de som har pengar att betala för 
tjänsten. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 
Vänsterpartiets gemensamma särskilda uttalande. 
 
 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2020-12-17 

Sida 15 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 9 
Skolbiblioteksplan för skolor och förskolor i Stockholms stad 2021-
2024 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/1413 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen om 
Skolbiblioteksplan för Stockholms skolor och förskolor 2021-2024. 
 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd har fått förslag på reviderad 
skolbiblioteksplan på remiss från kommunstyrelsen. Utbildningsförvaltningen, 
har under 2020, utvärderat den nuvarande skolbiblioteksplanen och tagit fram en 
ny plan i syfte att barn, elever och lärare ska ha god tillgång till välfungerande 
bibliotek i skolan och förskolan. Planen ska vara ett styr- och stöddokument för 
fortsatt skolbiblioteksutveckling i stadens skolor och förskolor. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
20 november 2020. 
Dnr EÅV 2020/537. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Yrkande 

1. Inge Pihlström (SD) yrkade att nämnden delvis skulle bifalla 
förvaltningens förslag, samt 

2. att därutöver anföra 
 
Litteratur är en stor del i barn och ungas lärande och språkutveckling. 
Stockholms bibliotek ska därför vara en lugn och trygg plats med goda 
möjligheter till kunskapsinhämtning och finnas tillgängliga för alla 
Stockholmare. 
 
Vi tycker att många målsättningar i skolbiblioteksplanen är bra och ställer oss i 
stort positiva till förslaget. Vi ser dock hur kunskaperna i svenska språket blir 
allt sämre och ställer oss därför frågande till att staden ska ”tillgodose och 
främja flerspråkiga elevers behov av läsning på modersmålet”, när målet i 
första hand bör vara att alla barn och unga lär sig god svenska.  
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I tjänsteutlåtandet från förvaltningen föreslås att ”Förskolorna bör aven kunna 
få ta del av ett utbud som är granskat utifrån ett normkritiskt perspektiv…”. 
Risken med detta förslag är att det leder till en censur som begränsar lärandet 
för våra barn. Vi ställer oss också frågande till vem som ska bedöma vad som 
kan anses vara ”normkritiskt” och inte.  
 
Vi är övertygade om att personal inom skolbibliotek och förskolor är väl 
lämpade att stötta barn i deras lärande och utveckling. Inskränkning av litterärt 
utbud ska inte utföras lättvindigt och vi motsätter oss därför den delen av 
tjänsteutlåtandet. 
 
Gustav Johansson (M) yrkade att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställde Inge Pihlströms (SD) yrkande mot sitt 
eget yrkande och fann att nämnden beslutade i enlighet med hans eget förslag. 
 
Reservation 
Inge Pihlström (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 
 
Särskilt uttalande 
Veronica Palm m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett gemensamt 
särskilt uttalande: 
 
Läsande går hand i hand med lärande och stadens uppdaterade plan för 
skolbibliotek är något som är i grunden mycket positivt. Det finns i förslaget 
mycket som är bra. Att alla stadens skolor och förskolor får tillgång till den 
kompetens som finns inom stadens bibliotek är en nyckel för att detta ska bli 
lyckat. Att alla skolformer lyfts fram i förslag från förskola till gymnasieskola 
visar på ambitionsnivå samt att barns rättigheter enligt barnkonventionen tas på 
allvar. Vi hoppas att planen ska bidra till att alla barn får kontakt med 
biblioteken och böckerna genom skolans värld.  
 
Det som inte beskrivs i underlaget är vad som sker med de skolor och förskolor 
som av tidsbrist eller ointresse inte erbjuder sina barn böcker eller etablerar 
kontakt med bibliotekens värld. I planen finns endast uppdrag för 
utbildningsförvaltningen att verka för att andelen bibliotek skall öka, men om 
endast ett skolbibliotek har tillskapats under de kommande fyra åren har då 
målet uppnåtts? Här borde planen vara betydligt mer ambitiös.  
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Av 2 kap. 36 § skollagen följer att eleverna i grundskolan, grundsärskolan, 
specialskolan, sameskolan, gymnasieskolan och gymnasiesärskolan ska ha 
tillgång till skolbibliotek. Bestämmelsen gäller såväl offentliga som fristående 
skolor, men trots detta finns det skolor, främst fristående, som fortfarande inte 
har skolbibliotek som en integrerad del av skolan utan hänvisar till närmaste 
folkbibliotek. 
 
Vi anser att skolbiblioteket ska vara en integrerad del av skolan och att alla 
skolor ska ha skolbibliotek med utbildad personal. Något som också lyfts fram i 
planen. Samtidigt påverkar Covid-19 oss alla, och särskilt de i socioekonomiskt 
utsatthet. Något som framgår av en ny rapport från Centrum för epidemiologi 
och samhällsmedicin om socioekonomiska faktorer i Stockholms län.. I planen 
nämns inte pågående pandemi, trots att planen förväntas realiserar under nästa 
år. Ett år vi vet inte kommer vara som tidigare. Året som gått har präglats av 
stängda bibliotek och begränsad tillgång till det folkbiblioteken erbjuder barn 
och unga. Detta har fått stor påverkan på barns tillgång till litteratur och 
läsfrämjande insatser. I detta sammanhang bör ett mer förtydligat samarbete 
mellan folkbiblioteken i Stockholm och skolbiblioteken utformas i syfte att stärka 
skolbiblioteken. Ett framgångsrikt sätt att arbete med de resurser 
skolbiblioteken har är att lärarna får ett stöd i klassrummet, med hjälp av den 
kunskap skolbibliotekarien besitter. Här finns en stor potential om 
skolbiblioteken framåt skulle kunna samverka med de barnbibliotekarier som 
också finns på våra folkbibliotek. Planen utgår ifrån ett läge där samhället 
fungerar som vanligt, men även inom detta område behövs en omställning.  
 
Skolbiblioteken ska ge eleverna tillgång till ett rikt utbud av medier, till såväl 
skön- som facklitteratur. Ett bibliotek där välutbildad bibliotekspersonal 
samarbetar med den pedagogiska personalen kan locka fram och tillfredsställa 
barnens och ungdomarnas läslust, nyfikenhet och forskarintresse samt även 
hjälpa dem att orientera sig bland nya medier och i flödet av information på 
nätet. Forskningen visar att detta arbetssätt höjer elevernas studieresultat. 
 
De bemannade skolbiblioteken har blivit färre visar statistik från Kungliga 
biblioteket. Bara 37 procent av de svenska eleverna har idag tillgång till 
bemannat skolbibliotek. Tillgången till skolbibliotek är lagstadgad men inte att 
de behöver vara bemannade. Samtidigt läser barn mindre idag. Läsningen och 
upptäckandet av litteraturen avgörande för varje barns läsförståelse, skrivande 
och kritiska tänkande. Skolbibliotekarier har en nyckelroll att fylla när det 
kommer till att öppna dörrar till litteratur och media. Vi menar att det är viktigt 
att barn och unga får möta kunnig personal på sina skolbibliotek. En 
välformulerad skolbiblioteksplan kan bara sättas i praktik av bibliotekarier, 
lärare och pedagoger i skolan.  
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Enskede Årsta Vantör har områden där våra förskolebarn har både speciella 
behov och samma behov som andra förskolebarn. Remissen av 
skolbiblioteksplanen innehåller frågor om barns möten med litteratur och 
berättande. Barn från minoritetsspråken och barn som har anknytning till andra 
språk än svenska får inte utelämnas. Här har läsning på olika nivåer stor 
betydelse. 
  
Skolbiblioteksplanen säger att alla förskolor skall ha särskilt ansvariga 
pedagoger som tillsammans på förskolorna driver arbete kring läsning, 
litteratur och berättande. Förskolan skall också arbeta språkutvecklande. Det 
vore bra om så blev fallet. Där kan högläsning, berättande och samtal vara 
viktiga instrument.   
 
Även små barn har idag digital kompetens och där behöver man understryka 
källkritik på lämplig nivå med utgångspunkt från barns lekperspektiv. Kontakter 
med folkbibliotek och utåtriktade skolbibliotek är viktigt för barn i 
förskoleåldern. Vårdnadshavare uppmuntras i skolbiblioteksplanen att läsa högt 
tillsammans med sina barn och bör få stöd och råd för detta. Förskolan är viktig 
för barns språkutveckling och barnens miljö måste innehålla trygghet och ro i 
läsprocessen. I en plan måste man också vårda språket och motverka kränkande 
ord eller skämt om olika etnisk tillhörighet eller kön. 
 
Barnens behov av ett eget individuellt läsande i områden med trångboddhet 
saknas i planen. Här behövs åtgärder som högläsning på svenska i grupp eller 
med någon speciell stödperson. Det behövs också ett läsfrämjande inom 
modersmålet med speciella resurser.  Det är speciellt viktigt att barn i områden 
som Snösätra och Rågsved där bibliotek saknas också får del av dessa viktiga 
resurser annars finns det stor risk att segregation och utanförskap påbörjas 
redan i förskoleåldern. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 
Vänsterpartiets gemensamma särskilda uttalande. 
  



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2020-12-17 

Sida 19 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 10 
Motion om arbetskläder inom äldreomsorgen 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/858 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen om Motion om arbetskläder inom 
äldreomsorgen. 
 
Ärendet 
Vänsterpartiet har skrivit en motion till kommunfullmäktige som nämnden ska 
lämna synpunkter på. Den handlar om att alla som arbetar med äldreomsorg ska 
få särskilda arbetskläder.  
 
Vänsterpartiet tycker att staden ska följa upp att medarbetare får arbetskläder 
från sin arbetsgivare. De vill också att staden ska följa upp att de som arbetar 
med hemtjänst får särskilda ytterkläder och arbetsskor. 
 
Förvaltningen tycker att det är viktigt med arbetskläder. Därför kontrollerar 
staden det på olika sätt. Förvaltningen tycker att det räcker. 
 
Förvaltningen tycker inte att staden ska undersöka om de som arbetar med 
hemtjänst ska få särskilda arbetsskor.  
 
Det är Socialstyrelsen som bestämmer vilka arbetskläder som behövs. 
Medarbetarna skulle dessutom behöva betala skatt för sina arbetsskor, om de 
fick sådana. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
16 november 2020. 
Dnr EÅV 2020/410. 
 
Yrkande 
1. Hassan Jama m.fl. (V) och Veronica Palm m.fl. yrkade bifall till motionen i 

sin helhet, samt 
2. att därutöver anföra 

 
Vi tycker att det är glädjande att förvaltningen instämmer i uppfattningen som 
motionären, att arbetskläder bör omfatta ytterkläder för anställda personal 
inom hela äldreomsorgen som i sitt arbete rör sig mellan olika arbetsställen. 
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Basala hygienrutiner och tillhandahållande av arbetskläder är avgörande för att 
hantera risken för smitta av covid-19 och andra smittsamma sjukdomar. 
 
Gustav Johansson (M) yrkade att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställde Hassan Jamas m.fl. (V) och 
Veronica Palms m.fl. (S) yrkande mot sitt eget yrkande och fann att nämnden 
beslutade i enlighet med hans eget förslag. 
 
Reservation 
Hassan Jama m.fl. (V) och Veronica Palm m.fl. (S) reserverade sig mot beslutet 
till förmån för sitt eget yrkande. 
 
Ersättaryttrande 
Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Vänsterpartiets och Socialdemokraternas förslag till beslut 
och anförande. 
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§ 11 
Stadens skyfallshantering 
Svar på remiss från revisionen, dnr 3.1.3-89/2020 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens svar på 
remissen. 
 
Ärendet 
Stockholms stad har undersökt hur staden arbetar med skyfall. Skyfall är när det 
faller väldigt mycket regn på kort tid. Ett skyfall kan ställa till stora problem för 
många människor genom översvämningar på gator och i hus.  
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har fått undersökningen på remiss. 
Det innebär att förvaltningen får tycka till om undersökningen.  
 
Stadsdelsförvaltningen tycker att utredningen är bra. Förvaltningen vill bland 
annat att det ska stå mer om hur mycket skyfall kan kosta och vem som ska 
betala för detta 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
17 november 2020. 
Dnr EÅV 2020/468. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Gustav Johansson m.fl. (M), Urban Rybrink (L), Ola Gabrielson (MP) och 
Christina Peterson (C) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
 
Vi har läst remissärendet om stadens skyfallshantering. Vi tycker att 
projektrapporten från stadsrevisionen är välarbetad och vi tycker att 
förvaltningens svar är tydligt och bra. Vi önskar dock ytterligare lyfta 
problematiken med resursbrist. I projektrapporten framgår att positionen som 
klimatsamordnare varit vakant under en period vilket påverkat arbetet med 
stadens skyfallshantering. Då detta är en stor risk för staden, förknippad med 
stora kostnader, måste resurser finnas för att stötta förvaltningarna att kunna 
utföra ett bra förebyggande arbete.   
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Arbetet med att utveckla motståndskraftiga stadsdelar som klarar 
klimatförändringar är ett mycket aktuellt område i bygg- och fastighetsbranschen 
just nu. Det är viktigt att staden visar riktning och sätter en tydlig strategi för hur 
detta ska skötas då många saknar kunskap och inte vet var de ska börja. Staden 
och dess bolag är de parter som kommer drabbas för de stora kostnaderna vid 
extrema skyfall och översvämningar och det är viktigt med en tydlig plan kring 
hur vi motverkar detta.  I projektrapporten framgår även att flera nämnder lyfter 
att de behöver extra stöd kring skyfallshantering.  
  
Det framgår inte heller om de kommunala bostadsbolagen får utbildning kring 
det förebyggande arbete som kan utföras på fastigheterna för att bättre klara av 
skyfall. Genom bra förberedelser kan vi förebygga kostnader längre fram. 
Tilläggas bör också att försäkringsbolagen får allt större fokus på just detta där 
riskprojekt blir extremt dyra alternativt omöjliga att försäkra.    
  
Vi vill slutligen betona vikten av samverkan mellan statliga, regionala, 
kommunala och privata aktörer, vilket projektrapporten anger saknas idag. 
Staden borde som tidigare nämnt visa riktning i detta arbete med en tydlig 
strategi för att underlätta arbetet för statliga som privata fastighetsägare och 
bjuda in till dialog. Det är även av stor vikt att ansvarsfrågan utreds skyndsamt 
precis som förvaltningen skriver, vi har inte råd att vänta flera år bara för att 
detta ska utredas. Det förebyggande arbetet måste börja nu!   
 
 
Veronica Palm m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett gemensamt 
särskilt uttalande: 
 
Vi tillstyrker förvaltningens svar på remissen men vill också påpeka att 
skyfallshanteringen inom Enskede Årsta Vantörs område har speciella problem.  
 
Årstafältet och det tidigare översvämningskänsliga Vårflodsområdet kan 
påverkas av skyfall. Två översvämningar har skett under 1900-talet.  Vårfloden 
grävdes först ner och några decennier senare översvämmades hela området. 
Byggnationen på Årstafältet kan komma att ge orsak till ytterligare 
översvämningar vid skyfall. Kanske behöver man i så fall skilja dagvatten från 
avloppsvatten för att undvika ”bräddning” i reningsverket eller översvämningar 
i området. Vi anser att man skall undersöka olika scenarier för att hindra 
dagvatten och skyfallsvatten att komma ner i avloppssystemet med olika 
”bräddningar” som sista utväg. 
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För oss är det en stor fråga hur skyfallshanteringen kommer att påverka T-
banestationen Slakthuset och andra T-banestationer som ligger 100 m under 
jord och dess behov av avrinningsområden. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 
Vänsterpartiets gemensamma särskilda uttalande. 
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§ 12 
Samråd om förslag detaljplan för Västra Hagsätra, Höstsådden 1 
m.fl. i stadsdelen Hagsätra, S-Dp 2018-06778 
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2018-06778 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret, som är en förvaltning inom Stockholms stad, har tagit 
fram ett förslag på ny detaljplan. En detaljplan bestämmer hur en plats ska se ut 
och vilka hus man får bygga där. Den nya detaljplanen är för Hagsätra centrum 
och andra områden nära centrum.  
 
Detaljplanen gör att det går att bygga många nya hus i Hagsätra. Det är cirka 
700 nya bostäder men också hus för affärer i centrum. Den nya detaljplanen gör 
också att det går att bygga en ny förskola i en park i Hagsätra. Den nya förskolan 
kommer vara sju avdelningar med plats för  ungefär 112 barn. 
 
Förvaltningen tycker att det är bra att det byggs nya bostäder i Hagsätra och att 
det byggs en ny förskola. Förvaltningen tycker också att det behövs nya parker 
eftersom det kommer flytta in nya människor när de nya bostäderna är klara. 
 
Förvaltningen tycker att det är bra att arbeta med trygghet i Hagsätra och att det 
blir fler affärer i Hagsätra som innebär ett utökat lokalt näringsliv liksom  fler 
personer som rör sig på gator och torg. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
19 november 2020. 
Dnr EÅV 2020/524. 
 
Yrkande 

1. Inge Pihlström (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag, samt 
2. att därutöver anföra 

 
Hagsätra Hub kvarter 8 
Skall enligt arkitekterna vara som ett landmärke för Hagsätra. Hagsätra har 
redan ett välkänt landmärke, ”Barnet med käpphästen” gestaltad som en 
skulptur i koppar formgiven av Marie Stenqvist. Att låta husets högsta del ge 
intryck av att sväva i luften är en arkitektonisk floskel som vi ser det. ”Hubben” 
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avviker markant från stadsbilden med sin ”svävande överdel”. Hubben med sina 
16 våningar är estetiskt tvivelaktig. Hubben är tänkt att bli dubbelt så hög som 
befintlig bebyggelse, vilket gör att den inte kommer att smälta in som en naturlig 
del av stadsbilden. 
 
Sverigedemokraterna anser att kvarter 8 (åtta) ej skall ingå i detaljplanen med 
överdel utan enbart den undre byggnationen som är de publika utrymmen samt 
kollektivhus. Där noterar vi att förvaltningen föreslår att kollektivhuset istället 
blir ungdomsboende. 
 
Gustav Johansson (M) yrkade att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställde Inge Pihlströms (SD) yrkande mot sitt 
eget yrkande och fann att nämnden beslutade i enlighet med hans eget förslag. 
 
Reservation 
Inge Pihlström (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 
 
Särskilt uttalande 
Gustav Johansson m.fl. (M), Urban Rybrink (L), Ola Gabrielson (MP) och 
Christina Peterson (C) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
 
Bostadsbyggande är avsevärt i vår stadsdel och i de här planerna anges antalet 
bostäder till 570 stycken i samrådsbrevet och 700 i stadsdelens svar. Antalet nya 
invånare i Hagsätra kan då antas bli mellan 1000 och 2000. En ny förskola 
planeras för upp till 112 barn. 
 
Vi tycker det är bra att vår stadsdel kan växa och därmed också bli en del av att 
minska bostadsbristen i Stockholm. Vi ser dock med oro på att inte arbetsplatser 
och skolplaner stämmer överens med antalet bostäder. Redan nu har vi en 
situation där både vuxna och ungdomar pendlar från stadsdelen för att kunna 
arbeta och gå i skolan. Förutom att det är påfrestande för individer och familjer 
så skapar det såväl trängsel för alla trafikslag och blir en belastning på miljön.  
 
Nuvarande Hagsätra skola har redan drygt 500 elever och kan få svårt att ta 
emot ytterligare ca 150 elever. Ormkärrskolan är för liten för att ta mer än 
några tiotal, och är dessutom bara en F-6 skola. Antalet grundskoleplatser är 
oroande få. Gymnasium har inte funnits i Hagsätra sedan 1976. Det enda 
gymnasium inom cykelavstånd är Teknik&Servicegymnasiet i Älvsjö som tar in 
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ett femtiotal elever per år, till yrkesinriktade utbildningar. Flertalet 
gymnasieelever måste pendla kollektiv med buss, tunnelbana och övriga 
trafikslag. 
 
Det saknas också en tydlig plan för arbetsplatser. Hagsätra är redan en ort med 
få arbetsplatser per invånare, och de som finns är till stor del lågkvalificerade 
jobb inom handel och viss service. Flertalet invånare måste resa mot eller även 
förbi City för att hitta ett välbetalt arbete, vilket riskerar att sänka områdets 
attraktivitet. Belastningen ökar på redan fulla tunnelbanetåg och trafikleder. De 
butiker, restauranger och andra verksamheter som planeras in kan få svårt att 
hitta kunder då många av invånarna är på andra platser på dagarna.  
 
Vi menar att skola och arbetsliv måste få plats i planerna då bostadsbeståndet 
och invånarantalet ökar. Även efterfrågad samhällsservice, kultur och idrottsliv 
måste expander i paritet med bostadsbyggandet. 
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§ 13 
Ansökan om serveringstillstånd för restaurang Happy Hands 
Burger 
Svar på remiss från socialförvaltningen, tillståndsenheten, dnr 9.1.1-
4853/2020 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för alkoholservering i 

restaurangen måndagar och söndagar kl. 11-22. 
2. Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för alkoholservering i  

restaurangen tisdag till torsdag kl.11-23. 
3. Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för alkoholservering i 

restaurangen  fredag och lördag kl. 11-01. 
4. Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för alkoholservering på 

uteserveringen måndag till söndag kl. 11-22. 
 

Ärendet 
Företaget MSR Group vill servera alkohol på restaurang Happy Hands Burger i 
Johanneshov. De vill servera alkohol i restaurangen: 

• måndagar och söndagar kl. 11-22 
• tisdag, onsdag och torsdag kl.11-23 
• fredag och lördag kl. 11-01 

 
De vill också servera alkohol på uteserveringen måndag till söndag kl. 11-22. 
 

Socialförvaltningens tillståndsenhet bestämmer om serveringstillstånd i 
Stockholm stad. De har frågat vad Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
tycker om att restaurangen ska servera alkohol. Till exempel med hänsyn till om 
det bor människor i närheten som kan bli störda.    
 

Förvaltningen tycker att restaurang Happy Hands Burger ska få servera alkohol: 
• i restaurangen måndagar och söndagar kl. 11-22 
• i restaurangen tisdag, onsdag och torsdag kl.11-23 
• i restaurangen fredag och lördag kl. 11-01 
• på uteserveringen måndag till söndag kl. 11-22. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
28 oktober 2020 
Dnr EÅV 2020/490 
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Yrkande 
1. Inge Pihlström (SD) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens 

förslag, samt 
2. att därutöver anföra 

 
Det är viktigt att de sociala aspekterna lyfts fram när ansökningar om 
serveringstillstånd ska avgöras. Området kring Gullmarsplan är känt för 
ordningsproblem och missbruksproblematik, vilket bidrar till störningar för 
närboende. 
 
Då restaurangens lokaler ligger i bottenplan finns en överhängande risk att 
boende blir störda av verksamheten, vilket även förvaltningen påtalar i sitt 
tjänsteutlåtande. Restaurangen planerar till exempel att visa sportevenemang 
fram till kl. 01:00 på fredagar och lördagar, vilket kan väntas medföra hög 
ljudvolym.  
 
Då problemen kring Gullmarsplan redan är ett faktum anser vi att beviljande av 
fler serveringstillstånd riskerar att öka otryggheten för invånarna. Mot 
bakgrund av det anser vi inte att MST Group ska beviljas serveringstillstånd. 
 
Gustav Johansson (M) yrkade att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställde Inge Pihlströms (SD) yrkande mot 
sitt eget yrkande och fann att nämnden beslutade i enlighet med hans eget 
förslag. 
 
Reservation 
Inge Pihlström (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 
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§ 14 
Anmälningsärenden  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m., dnr EÅV 2020/2 
B. Delegationsbeslut 
C. Protokoll från pensionärsrådet – sammanträdet i december ställdes in 
D. Protokoll från funktionshinderrådet – sammanträdet i december ställdes in 
E. Protokoll från förvaltningsgruppen 2020-12-16 
F. Balanslista över nämndens uppdrag till förvaltningen   
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§ 15 
Nämndens frågor  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd uppdrar till förvaltningen att bereda 
skrivelserna och frågorna nedan och återkomma till nämnden med svar. 
 
Inkomna skrivelser och frågor 
Veronica Palm m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V) och Lisa Palm (Fi) lämnade en 
skrivelse om ” våld under pandemin”. 
 
Veronica Palm m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V) och Lisa Palm (Fi) lämnade en 
skrivelse om ” trygghet på äldreboenden under och efter pandemin”. 
 
Veronica Palm m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V) och Lisa Palm (Fi) lämnade en 
skrivelse om ” öppna upp nämndssammanträden via länk”. 
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§ 16 
Stadsdelsdirektörens information   
 
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerade om följande:  
 
Jul- och nyårsplanering 
Inför jul- och nyårshelgen planerar förvaltningen för ett tryggt avslut och början 
på 2020/2021.  
 
Nämnden tackade för informationen. 
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§ 17 
Överflyttning av vårdnaden till särskild förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap. 8 a § föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 18 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 19 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 20 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 21 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 22 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 23 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från 19 november, 
27 november, 7 december, 9 december och 10 december (2 st 
sammanträden) 2020 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Protokollen läggs till handlingarna. 
 

 
 

  


	Ärendet

